
خبر کوتاهاخبار
واکسیناسیون یک هفته ای گروه های پرخطر

نمکی: در سربالایی پیک پنجم کرونا هستیم 

ترس از حضور در بیمارستان، چالش جدید خانواده ها

کاهش ۲۰ درصدی زاد و ولد طی ۳ سال گذشته

معاون درمان ستاد مقابله با کرونا استان تهران:

بستری های پایتخت به ۱۰ هزار نفر رسید

رییس انستیتوپاستور ایران اعلام کرد:

پیشگیری ۱۰۰درصدی »پاستوکووک« از مرگ های کرونایی

پر شدن تخت های  به  اشاره  با  بهداشت  وزیر 
انجام  از  کشور  شمالی  شهرهای  در  بیمارستانی 
آسیب  گروه های  همه  برای  کرونا  واکسیناسیون 

پذیر و گروه های سنی در خطر خبر داد.
سعید نمکی در حاشیه جلسه ای با فرماندهان 
در  حاضر  حال  در  این که  بیان  با  مسلح  نیروهای 
عدم  از  داریم،  قرار  کرونا  پنجم  پیک  سربالایی 
بودن  باز  و  پروتکل ها، مسافرت های متعدد  رعایت 
اماکنی مانند رستوران ها انتقاد و اظهار کرد: در 6 
بود، شهر حالت  باز  تمام رستوران ها  روز تعطیلی، 
عادی داشت و سفرها برقرار بود؛ البته عزیزان ما در 
اما الان  برای کم کردن ترددها تلاش کردند  ناجا 

مازندران پر از جمعیت مسافر است.
تخت های بیمارستانی در استان های شمالی 

پر شده است
وی افزود: تخت های بیمارستانی در استان های 
یک  دلتا  ویروس  است؛  شده  پر  کشور  شمالی 
ویروس بسیار سرکش است و اگر این شیوه و عدم 

رعایت پروتکل ها ادامه یابد امیدی به بیرون آمدن 
از شرایط قرمز کرونایی نداریم اما با افزایش رعایت 

پروتکل ها این امید می رود که در هفت تا هشت روز 
آینده وضعیت آرام تری را تجربه کنیم.

روند افزایشی کرونا در استان های کشور
و  جنوبی  استان های  در  گفت:  بهداشت  وزیر 
سیستان و بلوچستان بیماری در حال مهار شدن به 
میزان قابل توجهی است اما در سایر استان ها روند 
بیماری افزایشی است و امیدواریم تا یک یا دوهفته 

آینده بتوانیم به وضعیت آرامی برسیم.
انجام واکسیناسیون گروه های پرخطر ظرف 

یک هفته
از  فراتر  واکسیناسیون  این که  بیان  با  نمکی 
خاطرنشان  می رود؛  پیش  بودیم  داده  قول  آنچه 
تزریق  در  تأخیر  دچار  دورانی  در  اگرچه  کرد: 
هفته های  و  هفته  این  از  اما  شدیم  کرونا  واکسن 
آینده خواهید دید که ما همه گروه های آسیب پذیر 
واکسینه  سرعت  به  را  خطر  در  سنی  گروه های  و 
واکسیناسیون  غدیر؛  عید  روز  از  و  کرد  خواهیم 
اساتید  زندانیان،  معلمین،  جمله  از  گروه هایی 
دانشگاه، بیماران دیابتی و پرخطر و .. را در عرض 

یک هفته تمام خواهیم کرد.

امور  معاونت  اجتماعی  توسعه  دفتر  مدیرکل 
در  اینکه  بیان  با  جوانان،  و  ورزش  وزارت  جوانان 
شرایط عادی سالانه حدود ۴۰۰ هزار نفر مرگ و 
میر داریم، گفت: زاد و ولد با سرعت زیاد در حال 
کاهش است و تخمین زده می شود با کاهش ۲۰ 
درصدی زاد و ولد، تنها طی سه سال گذشته مواجه 

شده باشیم که بسیار کاهش چشمگیری است.
اعظم کریمی اظهار کرد: شیوع کرونا به عنوان 
تاثیرگذار  جمعیت  رشد  کاهش  در  جدید  چالشی 
استمرار  می دهد.  کاهش  را  فرزندآوری  و  است 
و  زاد  یعنی  ماجرا  دو سوی  از  کرونا  بحران  شیوع 
ولد و مرگ و میر بر رشد جمعیت اثر منفی خواهد 
فرآیند  کرونا  از  پس  رسد  می  نظر  به  و  گذاشت 

کاهش زاد و ولد شدیدتر خواهد شد. 
وی ادامه داد: حتی امسال نیز ممکن است به 
بیمارستان  از حضور در  دلایل گوناگون نظیر ترس 
ها انگیزه فرزندآوری کمتر شود که به احتمال فراوان 
آثارش را در سالهای پس از ۱۴۰۰ نشان خواهد داد؛ 
رشد  نرخ  شدید  کاهش  بحث  کرونا  شیوع  از  قبل 
این  کرونا  شیوع  اما  بود،  مطرح  کشور  در  جمعیت 

مسئله را تشدید کرده است.به گفته کریمی و مطابق با 
تحقیقات شورای عالی انقلاب فرهنگی، پاندمی کووید 
بینی  ۱۹ منجر به کاهش فرزندآوری شده و پیش 
می شود این کاهش موالید تا سالهای پس از کرونا نیز 

همچنان ادامه داشته باشد.
امور  معاونت  اجتماعی  توسعه  دفتر  مدیرکل 
اینکه  بیان  با  جوانان،  و  ورزش  وزارت  جوانان 
 ۹۹ سال  نخست  ماهه  هفت  در  موالید  میزان 
 6 نزدیک   ۹۸ سال  نخست  ماهه  هفت  به  نسبت 
این  استانها  تمامی  در  و  کرده  پیدا  کاهش  درصد 
کاهش  بیشترین  گفت:  می شود،  مشاهده  کاهش 
قم   درصد،   ۱۴ منفی  با  البرز  استانهای  در  موالید 
با  منفی ۹.۵ درصد، مازندران با منفی ۹.۲ درصد 
بوده است و غیر از استان سیستان و بلوچستان که 
بوده؛  مواجه  درصدی  سه  تقریباً  موالید  افزایش  با 
کمترین درصد تغییرات در این بازه زمانی مربوط 
با منفی  با منفی ۲، کرمانشاه  آذربایجان غربی  به 

۳.۸  و  کردستان با منفی ۴.۱ درصد بوده است.
کاسته  ازدواج  میزان   ۹۳ سال  از  افزود:  وی 
شده است ولی روند موالید تا سال ۹۴ افزایشی بوده 

و پس از آن رو به کاهش گذاشته است و از سال 
۹۷ و ۹۸ این روند با شیب تندتری رو به کاهش 

گذاشته است.
اشاره  با  کریمی در بخش دیگر سخنان خود 
به افزایش ۴.۴۲ درصدی آمار ازدواج در کل کشور 
طی سال ۹۹ و در قیاس با سال ۹۸، تصریح کرد: 
در سال ۹۹ در کل کشور ۵۵6 هزار و ۷۳۱ فقره 
ازدواج و ۱۸۳ هزار و ۱۹۳ فقره طلاق در کل کشور 
ثبت شده است. استان خراسان جنوبی با بیشترین 
میزان افزایش ازدواج در سال ۹۹  نسبت به سال 
بوده  مواجه  درصد   ۱۷.۰۲ میزان  به  آن  از  قبل 
بوشهر  کرمان،  یزد،  استانهای  آن  از  پس  و  است 
و هرمزگان با حدود ۱۰ درصد در ردیفهای بعدی 

افزایش نرخ ازدواج قراردارند.
وی همچنین یادآور شد: استانهای کردستان 
با ۱.۳۳ درصد البرز با ۱.۱۳ درصد و فارس  با ۰.۱۴ 
را  ازدواج  نرخ  افزایش  تغییرات در  درصد کمترین 
داشته اند و استانهای  تهران با منفی ۰.۵۸ درصد، 
منفی  با  و همدان  منفی ۱.۷۴ درصد  با  کرمانشاه 

۲.66 درصد با کاهش آمار ازدواج مواجه بوده اند.

معاونت  اجتماعی  توسعه  دفتر  مدیرکل 
جوانان،  و  ورزش  وزارت  جوانان  امور  ساماندهی 
خاطر نشان کرد: در سال ۹۹ در مجموع کل کشور  
به میزان ۳.6۱ درصد افزایش در آمار طلاق  نسبت 
به سال ۹۸ مواجه بودیم که در برش استانی نرخ 
تغییرات آمار طلاق در سال ۹۹ نسبت به سال قبل 
از آن  در کشور بسیار متغییر بوده و از کاهش ۱۰ 
درصدی تا افزایش تقریبا ۲۴ درصدی در استانهای 

کشور در نوسان بوده است.
کرد:  تصریح  خود،  سخنان  پایان  در  کریمی 
حدود  کاهش  با  بلوچستان  و  سیستان  استانهای 
۱۰ درصدی طلاق یعنی ۱۰.۱۹ درصد، کرمانشاه 
با ۷.۲۷ درصد  با کاهش ۸.۰۱ درصد و هرمزگان 
بیشترین کاهش در آمار طلاق نسبت به سال ۹۸ 
را داشته اند. این درحالی است که در همین مدت 
زنجان با افزایش آمار طلاق به میزان ۲۳.۸۹ درصد 
بیشترین افزایش در آمار طلاق نسبت به سال قبل 
را تجربه کرده است و پس از آن استان مرکزی با 
۱۷.۰۷ درصد و البرز با  ۱۳.۳6 درصد افزایش آمار 

طلاق در ردیف های بعدی قرار دارند.

اینکه  بیان  با  تهران  استان  کرونا  با  مقابله  ستاد  درمان  معاون 
بار کرونا  زیر  تهران  را در  بیمارستانی  تاکنون حدود ۱۰ هزار تخت 
ظرفیت  از  تا  می کنیم  مجدد  بررسی  یک  داریم  گفت:  آوردیم، 
تخت های ارتش و نیروهای مسلح و تامین اجتماعی نیز ظرف یکی دو 
روز آینده استفاده کنیم. حال اگر در ادامه نیاز شود، به سمت برپایی 

بیمارستان های صحرایی می رویم.
دکتر نادر توکلی، درباره وضعیت تخت های بستری کرونایی در 
را در تهران  بیمارستانی  تاکنون حدود ۱۰ هزار تخت  تهران، گفت: 
زیر بار کرونا آوردیم و از این به بعد دیگر محدودیت مان شدید است. 
بر همین اساس در حال حاضر عمده برنامه ریزی که انجام می دهیم، 
این است که با توجه به اینکه باید یک تناسبی در تخت های مختلف 
ایجاد کنیم، هدف این است که سراغ جاهایی مانند تامین اجتماعی 
و نیروهای مسلح  رویم که می توان با کمک آنها، ظرفیت  تخت ها را 
افزایش داد. وی افزود: البته همکاری تامین اجتماعی در این زمینه 
بسیار خوب بوده است. با این حال داریم یک بررسی مجدد می کنیم 
تا از ظرفیت تخت های ارتش و نیروهای مسلح نیز ظرف یکی دو روز 
پاسخگو  بتواند  و  یابد  افزایش  این ظرفیت  اگر  استفاده کنیم.  آینده 

باشد، ان شاءالله کمک کننده است.
سرپایی  تخت های  توسعه  برنامه ها  از  دیگر  یکی  گفت:  توکلی 
برای کرونا است که این موضوع را هم دنبال می کنیم تا در این حوزه 

هم از ظرفیت تامین اجتماعی و نیروهای مسلح کمک بگیریم.
تامین  ظرفیت  از  درصد   ۱۰ تا  پنج  حداکثر  اینکه  بیان  با  وی 
اجتماعی و نیروهای مسلح اضافه می شود، گفت: در حال حاضر در 
بحث جایابی مقداری مشکل داریم. زیرا در جایابی ها بیماران عمدتا 
در اورژانس قرار می گیرند. یعنی بیمار در اورژانس بستری می شود و 
در شیفت بعد به بخش منتقل می شود. البته بیماران از خدمت محروم 
نمی شوند و خدمات مورد نیازشان را دریافت می کنند. طبیعتا پزشک 
اقدامات تشخیصی و  اورژانس ویزیت می کند،  را در  بیمار  متخصص 
انجام می شود، اکسیژن می گیرد و در شیفت بعد به  بخش  درمانی 

منتقل می شود.
فعلا  بیمارستان های صحرایی گفت:  برپایی  به  نیاز  درباره  توکلی 
می خواهیم حداکثر ظرفیت نیروهای مسلح و تامین اجتماعی را هم پای 
کار آوریم و بعد اگر در ادامه نیاز شود، به سمت برپایی بیمارستان های 
صحرایی می رویم. فعلا داریم مدیریت می کنیم تا این وضعیت جمع و جور 
شود. حداکثر ظرفیتی که می توان از تامین اجتماعی و نیروهای مسلح 

استفاده کرد، مجموعا ۵۰۰ تا 6۰۰ تخت است.
وی تاکید کرد: پیک پنجم از تمام پیک ها بدتر بوده است. در 
پیک های قبلی در بیشترین حالت ابتلا، ۹۰۰۰ بیمار بستری کردیم، 
هفته  این  پایان  در  رسیدیم.  بستری  هزار  به ۱۰  فعلی  پیک  در  اما 
اجتماعی  تامین  از ظرفیت  استفاده  و  اگر کمک  و  مشخص می شود 

بیمارستان های  برپایی  سمت  به  نباشد،  پاسخگو  مسلح  نیروهای  و 
صحرایی می رویم.

گفت:  بیمارستان ها،  در  اکسیژن  و  دارو  وضعیت  درباره  توکلی 
در  نداریم.  دولتی  بخش  در  ویژه  به  زمینه  این  در  عمده ای  مشکل 
داشته  هم  کمبودی  که  هرجا  نداریم،  مشکل جدی  اکسیژن  زمینه 
داروهایی  درباره  می شود.  جبران  مایع  اکسیژن   تانکرهای  با  باشد، 
مانند رمدسیویر هم بر اساس نیاز روزانه ای که به سازمان غذا و دارو 
اعلام می کنیم، بر اساس آن به ما تخصیص سهمیه می دهند و مشکلی 

هم در این زمینه نداریم.

رییس انستیتوپاستور ایران، ضمن تشریح اقدامات انجام شده در 
همکاری با انستیتو فینلای کوبا در جهت تولید واکسن کووید ۱۹، ویژگی 
های خاص واکسن »پاستوکووک« را برشمرد و از اقدامات در دست انجام 

جهت اخذ تاییدیه سازمان جهانی بهداشت خبر داد.
نشست  در  ایران  انستیتوپاستور  رییس   – بیگلری  علیرضا  دکتر 
خبری که با حضور دکتر ویسنته – رییس انستیتو فینلای کوبا برگزار شد، 
با اشاره به سابقه ۱۰۰ ساله انستیتو پاستور ایران، گفت: انستیتوپاستور 

ایران قدیمی ترین موسسه تولید واکسن در کشور و خاورمیانه است.
وی به اقدامات انستیتوپاستور از زمان شروع بحران کرونا تا کنون 
اشاره کرد و گفت: در بحران عالمگیر کرونا نیز انستیتو پاستور ایران بود 
که مسوولیت تشخیص آزمایشگاهی کرونا را در کشور بر عهده گرفت و 
یادتان هست روزهایی که کیتهای بسیار محدودی در اختیار داشتیم و 
اندازی حدود ۴۰۰ آزمایشگاه در  با آموزش و راه  ایران  انستیتوپاستور 
سراسر کشور و تنظیم واردات و بررسی شرکتهایی که کیت تولید می 
زمینه تشخیص  در  تا کشور  ایجاد کند  را  زمینه  این  توانست  کردند، 
آزمایشگاهی کووید ۱۹ خودکفا باشد و این موضوع به عنوان برگی زرین 

در تاریخ سلامت ایران و انستیتوپاستور ثبت خواهد شد.
بیگلری افزود: بعد از اقدامات مربوط به تشخیص، کار ما متمرکز بود 
بر واکسن؛ می خواستیم واکسنی داشته باشیم که موثر و کارا و ایمن باشد 
و سعی ما بر این بود که از راه هایی استفاده کنیم که زیرساختهای موجود 
در انستیتوپاستور ایران جواب می دهد نه راه هایی که تکنولوژیش را آشنا 
نباشیم. شرط سوم نیز این بود که زیرساختی ایجاد شود تا هر زمانی که 
کووید تمام شود آن زیرساخت برای واکسنهای دیگر قابل استفاده شو. د 
به همین دلیل بهترین راه، همکاری مشترک با کوبا بود که البته که از دو 

سال قبل در تولید واکسن پنوموکوک آغاز شده بود.
وی به سابقه تولید واکسن ذات الریه کودکان )پنوموکوک( اشاره 
کرد و گفت: این واکسن از جمله واکسنهای مورد نیاز کشور است ولی 
کشورهایی که می توانند آن را تولید کنند تعدادشان کمتر از انگشتان 
یک دست است و تنها سه - چهار کشور می توانند آن را تولید کنند. 
خوشبختانه کوبا از جمله کشورهایی بود که توان تولیدش را داشت و ما 

نیز وارد همکاری با کوبا شدیم.
وی ادامه داد: البته این موضوع فقط مربوط به یک واکسن نبود بلکه 
یک پلتفرم بود که با همکاری کوبا شروع شد که نه تنها برای پنوموکوک 
و کووید بلکه برای خیلی از واکسنهای مورد نیاز در آینده می توان از این 
زیرساخت استفاده کرد. بنابراین برای سرمایه گذاری در تولید واکسن 

کووید نیز در همین زیرساخت اقدام شد و در جلسات منظم علمی و 
هفتگی که با انستیتو فینلای کوبا داشتیم، این مساله نیز مطرح شد که 

کووید را هم با همکاری یکدیگر پیش بریم.
بیگلری افزود: خوشبختانه واکسن ویژگی های خاصی داشت که با 
توجه به فرایندهای شیمیایی تولید آن راحت تر می شد و استاد این کار 
دکتر ویسنته هستتد که علم بایوتکنولوژی و بیوشیمی را ترکیب می کنند 

تا واکسن هایی تولید کنند که تقریبا در دنیا ممتاز و بی نظیر است.
ویروس  که  بینی می شد  پیش  نخست  روزهای  از  داد:  ادامه  وی 
با جهش های  تا  می ساختیم  واکسنی  باید  و  باشد  داشته  جهش هایی 
مختلف مقابله کند و این واکسن که واکسن خاصی است در عین حال بی 

خطر است و در کودکان هم به راحتی استفاده می شود.
بیگلری افزود: همان زمان تصمیم گرفتیم تا برای واکسن دُز یادآور 
ساخته شود یعنی می دانستیم که بعد از مدتی واکسن یادآور نیاز دارد؛ 
در حالی که خیلی کشورها تازه ساخت دُز یادآور را آغاز کرده اند ولی ما 
ماه ها پیش یادآور را آماده داشتیم که برای کسانی که قبلا بیمار شدند یا 

واکسن های دیگر را تزریق کردند به عنوان دُز دوم استفاده شود.
وی افزود: کارآزمایی واکسن در کوبا در مقابل واریانت های واکسن 
گریز نشان داد که درصد ایمنی زایی خوبی دارد. در کوبا با ۲ دُز استفاده 
از واریانت های واکسن گریز 6۵ درصد موفقیت در استفاده از واکسن 
مشخص شد و نشان داده شد که اگر جهش های قابل توجه داشته باشیم 
کافی است تا دُز یادآور تزریق شود تا کارایی واکسن به ۹۱.۲ درصد برسد 
و در ۷۵ درصد موارد جلوی انتقال را گرفته و در ۱۰۰ درصد موارد از مرگ 
و میر جلوگیری می کند و اکنون توجه جهانی معطوف این واکسن است.

رییس انستیتوپاستور ایران گفت: خوشبختانه کارآزمایی بالینی در 
ایران هم در هشت شهر کشور و بر ۲۴ هزارنفر به خوبی انجام شده است 
و ان شاءلله اواخر این ماه یا اوایل شهریور که نتایج کارآزمایی بالینی ایران 
هم تحلیل شود، ما مجموعا اطلاعاتمان را به سازمان بهداشت جهانی ارائه 
می دهیم تا تاییدیه سازمان بهداشت جهانی را بگیریم. مسلما اولویت اول 

تامین نیاز واکسن در دو کشور است.
بیگلری در پاسخ به سوال ایسنا درباره همکاری با کوبا در جریان 
ساخت واکسن، گفت: کوبا در زمینه ساخت واکسن یکی از کشورهای 
بسیار پیشرفته است و نگاه درست حاکمیتی به واکسن داشته است  و 
توسعه واکسن های کوبا طی سال های اخیر اعجاب انگیز بوده و این صنعت 
برای خودشان بوده است و برگرفته از هیچ کشوری نیست و یک صنعت 

اصیل است.

وی افزود: کوبا تنها کشوری است که در ۴۰ سال قبل به ما تکنولوژی 
واکسن داده است. دو یا سه سال همکاری با فینلای کوبا بیش از  آنچه 
طی ۱۹ سال تحصیلم یاد گرفته بودم به من یاد داد و آموخت. آنها گروهی 
از دانشمندان با علم اصیل دارند و حاضر به بحث و گفت و گوی کار علمی 

هستند و ما از تصمیمی که گرفتیم راضی هستیم.
وی در پاسخ به سوال دیگر ایسنا درباره میزان تولید صنعتی واکسن 
کووید نیز بیان کرد: آنچه که فعلا در اسکیل کمتر تولید کردیم  در حدود 
۱۲۰ هزار دُز واکسن تحویل وزارت بهداشت دادیم که طی این روزها 

تزریق آن در کشور آغاز می شود.
بیگلری در پاسخ به ایسنا ادامه داد: برنامه ریزی نصب خط صنعتی 
اولمان نیز در شهریورماه تمام می شود و ان شاءالله از اوایل پاییز بتوانیم 
از این خط که ظرفیت اسمی تولید ماهی ۳ میلیون دُز دارد، استفاده 
کنیم و در انتهای پاییز هم امیدواریم خط دوم به بهره برداری برسد که 
آن هم ظرفیت مشابه دارد. در این بین اگر به واکسن نیاز داشته باشیم 
چون جمعیت کوبا از ما کمتر است؛ هرچه در کوبا تولید شود نصفش به 
ایران تعلق می گیرد تا وقتی که خودمان ظرفیت تولیدمان کفاف نیازمان 

را بدهد.
رییس انستیتوپاستور ایران تاکید کرد: خط تولیدی که راه افتاده 
است حتی با اتمام کووید می تواند صدها استفاده دیگر داشته باشد و 

سرمایه گذاری نکردیم که با اتمام کووید نتوان از آن استفاده دیگر کرد.
به واکسیناسیون عمومی،  بیگلری درباره زمان ورود پاستووکوک 
ادامه داد: مقداری که تولید شده بود به وزارت بهداشت تحویل داده شد و 
این هفته به واکسیناسیون عمومی کشور وارد می شود. از اوایل پاییز هم 

تولید انبوه صنعتی آغاز می شود.
رئیس انستیتو پاستور ایران، تاکید کرد: برای کرونا بیشترین توجه 
برای پروژه مشترک را با کوبا داریم و با توجه به اینکه این واکسن برای 
نیاز  ایمن است؛ مسلما  دارند،  بیماری زمینه ای  کودکان و کسانی که 
داخلی و همچنین درخواست جهانی از واکسن زیاد خواهد بود. به همین 

دلیل برای راه اندازی خط تولید دوم هم برنامه ریزی کردیم. 
وی ادامه داد: انستیتو پاستور ایران کار طراحی واکسن دیگری را هم 
انجام داده است و واکسن دوم کاملا برای انستیتو پاستور ایران است که 
واکسنی ویژه است و افتخاری برای کشور است. ایران پنجمین کشوری 
است که ساخت این واکسن را تمام کرده و هفته های آتی کارآزمایی 
بالینی فاز اول آن آغاز خواهد شد. این واکسن تکنولوژی خاصی دارد که 

تنها چند کشور دنیا آن را دارند.

ساختارهای موازی جمع می شوند
الزامات و ضوابط عام »شهر دوستدار 

کودک« تصویب شد
دوستدار  شهر  عام  ضوابط  و  الزامات 
تمامی  برای  مصوبه  این  و  شد  تصویب  کودک 
مقررات  از  که  دولتی  و  عمومی  دستگاه های 
تبعیت  کشور  معماری  و  شهرسازی  شورایعالی 

می کنند لازم الاجراست.
جلسه  هشتمین  در  امتیاز؛  گزارش  به 
 ۴ دوشنبه  که  معماری  و  شورایعالی شهرسازی 
و  راه  وزیر  اسلامی  محمد  حضور  با  ماه  مرداد 
دبیر  و  معماری  و  معاون شهرسازی  شهرسازی، 
معاون  کشور،  معماری  و  شهرسازی  شورایعالی 
وزارت  روستایی  و  امور شهری  توسعه  و  عمران 
رئیس  و  تهران  شهردار  حناچی  پیروز  کشور، 
شهر  شورای  شهرسازی  و  معماری  کمیسیون 
شد،  برگزار  شورایعالی  اعضای  سایر  و  تهران 
کودک  دوستدار  شهر  عام  ضوابط  و  الزامات 

تصویب شد.
به گفته الهام  فخاری دبیر کمیته پیگیری 
و نظارت شهر دوستدار کودک، این مصوبه دارای 
بخش هایی مانند ارزیابی تاثیر پروژه های شهری 
بر زندگی کودکان و نوجوانان، تشکیل شوراهای 
شهری  اطلس  شهرها،  در  کودکان  مشورتی 
نظارت  و همچنین ساختار  نوجوانان  و  کودکان 
و پایش مصوبه با محوریت سازمان شهرداری ها 

و دهیاری هاست.
این مصوبه برای تمامی دستگاه های عمومی 
و  مقررات شورایعالی شهرسازی  از  دولتی که  و 
معماری کشور تبعیت می کنند لازم الاجراست 
در  ها  دستگاه  تمامی  های  فعالیت  گزارش  و 
راستای اجرای مصوبه توسط سازمان شهرداری 
اخذ  برای  و  بررسی  ها و دهیاری ها گردآوری، 
ارائه  عالی  شورای  دبیرخانه  به  لازم  تصمیمات 

می شود.
همچنین ادارات و واحدهای شهر دوستدار 
کودک از طریق شوراهای اجرایی شهر دوستدار 
برای  لازم  های  هماهنگی  به  موظف  کودک 
شهر  یکپارچه  های  برنامه  اجرای  و  تدوین 

دوستدار کودک خواهند شد.
پس  این  از  مصوبه  این  شدن  اجرایی  با 
سطح  در  کاری ها  موازی  و  موازی  ساختارهای 
ملی  و محلی به اتمام رسیده و همه دوستداران 
ساسر  در  نوجوان  و  کودک  دلسوزان  و  واقعی 
و  ابهام  بدون  قانونی  پشتوانه  این  با  کشور 
سردرگمی و با طی مسیر کارشناسی و تخصصی 

به فعالیت های خود ادامه خواهند داد.

شهرک ۲۲بهمن، مقصد رکاب زنی 
امروز شهردار منطقه۲۱

از مرداد ماه، رضا  با پنجمین روز  همزمان 
رجب زاده شهردار منطقه۲۱ با همراهی جمعی 
از معاونین و مدیران ارشد شهری این منطقه با 
دوچرخه از سطح محله ۲۲بهمن واقع در ناحیه 

سه منطقه۲۱ بازدید کرد.
اجرای  راستای  در  امتیاز،  گزارش  به 
امروز  خودرو؛  بدون  های  شنبه  سه  مستمر 
مدیران  و  شهردار  میزبان  ۲۲بهمن  شهرک 

شهری ورودی غربی پایتخت شد.
بازدید  این  ابتدای  در  منطقه۲۱  شهردار 
وضعیت  به  رسیدگی  گفت:  صبحگاهی  میدانی 
نگهداشت شهر در سطح محله ها و بررسی روند 
خدمت رسانی در قالب انجام بازدیدهای میدانی 

مستمر صورت می پذیرد.
های  سرانه  تامین  افزود:  زاده  رجب 
خدماتی، رسیدگی به فضای سبز شهری، ترمیم 
مبلمان  و  روها  پیاده  بهسازی  آسفالت،  روکش 
شهری بوستان ها و دیدارهای چهره به چهره با 
شهروندان از جمله مهم ترین مواردیست که در 

حاشیه بازدیدهای میدانی انجام می گیرد.
فهیم  شهروندان  کرد،  امیدواری  ابراز  وی 
بهتر  شناخت  با  محله  هر  در  پذیر  مسئولیت  و 
مجموعه  رسان  یاری  از حقوق شهروندی خود، 
مدیریت شهری در  اداره هرچه بهتر و شایسته 

تر شهر خواهند بود.

اورژانس اجتماعی دانش آموزان افتتاح شد
آموزش  وزارت  فرهنگی  و  پرورشی  معاون 
اورژانس  راه اندازی خط  اخذ مجوز  از  پرورش  و 
اجتماعی دانش آموزان خبر داد و گفت: اورژانس 
زیرساخت های  جمله  از  دانش آموزان  اجتماعی 

مهم نظام مراقبت اجتماعی دانش آموزان است.
علیرضا کاظمی در سی و پنجمین اجلاس 
سراسر  پرورش  و  آموزش  روسای  و  مدیران 
ضمن  شد،  برگزار  باهنر  اردوگاه  در  که  کشور 
نماد  ملی  خط  گفت:  نماد«  ملی  »خط  افتتاح 
با شماره ۱۵۷۰ تحت عنوان اورژانس اجتماعی 
نظام  مهم  زیرساخت های  جمله  از  دانش آموزان 

مراقبت اجتماعی دانش آموزان است.
سایر  کنار  در  نماد  ملی  خط  افزود:  وی 
ابزارهای حوزه سامانه نماد به ما کمک می کند 
اجتماعی  و  روانی  فوریت های  مدل های مختلف 
یک  قالب  در  کشور  سراسر  در  را  دانش آموزان 

سیستم یکپارچه فراهم کنیم.
آموزش  وزارت  فرهنگی  و  پرورشی  معاون 
و پرورش به اهداف این طرح اشاره کرد و گفت: 
دسترسی آسان به مراکز مشاوره، یکپارچه سازی 
جدید  روش های  روزآوری  به  مشاوره،  خدمات 
اجتماعی  روانی  فوریت های  در  واکنش سریع  و 

دانش آموزان از اهداف این طرح است.
از  کار  این  فرایندهای  داد:  ادامه  کاظمی 
سال ۹۸ آغاز شد و بعد از دو سال تلاش با کمک 
مدیران  پیگیری  و  همت  با  و  کشور  استان   ۳۲
کل استان ها، همکاران در اداره کل امور تربیتی، 
اجتماعی  برابر آسیب های  مشاوره و مراقبت در 
این  نظر  مورد  تجهیزات  و  تهیه  آن  زیر ساخت 
هایی  پیگیری  نیز  همزمان  شد  نصب  موضوع 
صورت  ارتباطات  وزارت  از  مجوز  دریافت  برای 
اجرایی  دستورالعمل  اینکه  بیان  با  گرفت.وی 
خط ملی نماد طی بخشنامه ای به استان ها ابلاغ 
آتی  سال های  در  است  امید  گفت:  است  شده 
روانی  ارتقای سلامت  عنوان گامی در جهت  به 
و مناطق سراسر کشور  به مدارس  دانش آموزان 

ارتقا پیدا کند.

به منظور احیای سینماها و مراکز نمایشی 
محدوده خیابان لاله زار صورت گرفت:

تفاهم نامه همکاری مشترک شهرداری 
منطقه ۱۲ و آکادمی خانه سینما

تفاهم نامه  امضای  از   ۱۲ منطقه  شهردار 
با  منطقه  این  شهرداری  مشترک  همکاری 
به  لاله زار  خیابان  در  واقع  سینما  خانه  آکادمی 
این  نمایشی  مراکز  و  سینماها  احیای  منظور 

محدوده خبر داد.
همکاری  تفاهم نامه  امتیاز،  گزارش   به 
خانه  آکادمی  و   ۱۲ منطقه  شهرداری  مشترک 
مراکز  و  سینماها  احیای  موضوع  با  سینما 
در  تهران  لاله زار  خیابان  محدوده  نمایشی 
محل این آکادمی با حضور علی محمد سعادتی، 
شهردار منطقه، سعید شاهمیر، معاون فرهنگی و 
اجتماعی منطقه، رامین حیدری فاروقی، رئیس 
شاهسواری،  منوچهر  و  سینما  خانه  آکادمی 

مدیرعامل خانه سینما به امضا رسید.
احیای شأن  را  اقدام  این  از   سعادتی هدف 
محور  اجتماعی  و  هنری  فرهنگی،  منزلت  و 
به  گفت:  دراین باره  و  کرد  بیان  لاله زار  تاریخی 
را  خود  توافق  طرفین  تفاهم نامه  این  موجب 
از  بهره گیری  زمینه  در  مشترک  همکاری  برای 
امکانات متقابل اعلام می کنند تا هم با پشتیبانی 
شهرداری و حضور فعال تر خانه سینما در قلب 
طهران بتوان به سیاق شهرهای ممتاز از فرهنگ 
و  انسان  رابطه  شناخت  برای  سینمایی  هنر  و 
شکل  آن  در  که  شهری  شخصیت  به  او  تعلق 
ایران  می گیرد، بهره برداری شود و هم سینمای 
برای حضور  امن  به مکانی  را  بتواند منطقه ۱۲ 
این  از  خدا  امید  به  تا  کند  تبدیل  سینماگران 
تا  ایده  از  سینماگری  برای  عزیزان  این  طریق، 
اجرا در این منطقه حضور پررنگ تری پیدا کنند.
 وی با اشاره به پیشینیه تاریخی، فرهنگی، 
در  به ویژه  لاله زار  خیابان  اقتصادی  و  اجتماعی 
سال های  در  خوشبختانه  افزود:  سینما  عرصه 
اخیر گرایش به احیای شکوه لاله زار میان مردم، 
مدیران شهری و اهالی فرهنگ و هنر به وجود 
برای  مناسبی  زمان  می رسد  نظر  به  و  آمده 
اقدامات هماهنگ برای برگرداندن شأن و شکوه 

این خیابان فرا رسیده باشد.
اقدامات  از  قدردانی  ضمن  نیز   شاهسواری 
شهرداری منطقه در این حوزه، اظهار امیدواری 
کرد که اتفاقاتی که برای بهسازی خیابان لاله زار 
رخ داده، یک اتفاق فرهنگی قابل تعمیم به نقاط 

مشابه دیگر در شهر و کشور باشد.

اجرای طرح خیابان کامل در دو معبر 
اصلی منطقه ۱9

طرح خیابان کامل در دو معبر اصلی منطقه 
۱۹ پس از طراحی و انجام مطالعات لازم وارد فاز 

اجرایی شد.
شهردار  توکلی  علی  امتیاز،  گزارش  به 
منطقه با اشاره به مطالعات طراحی خیابان کامل 
در خیابان های انقلاب و سهیل شمالی گفت: این 
معابر ضمن داشتن برخی از مؤلفه های ضروری 
برای  نیز  مناسبی  شرایط   ، طرح  اجرای  برای 
اجرای سایر شاخص های لازم برای تبدیل شدن 
به خیابان کامل را دارند. او تصریح کرد: دسترسی 
به مترو با پیمایش حداکثر ۵۰۰ متر، قابلیت توسعه 
تجاری و مسکونی و توسعه حمل و نقل عمومی 
از جمله شرایط ضروری طرح خیابان کامل است 
ضمن اینکه با توجه به انسان محور بودن این طرح 
ضرورت دارد تا توسعه شهری بر مبنای نیازهای 
شهروندان و ایجاد  دسترسی به مجموعه خدمات  
فرهنگی، شهری، تجاری، تفریحی برای هر محدوده 
تعیین شده در طرح صورت گیرد. توکلی اجرای 
 TOD  طرح خیابان کامل را گام مهمی در تحقق
دانست و افزود: توسعه پایدار محله محوری از دیگر 
اهداف مهم این طرح هستند ضمن اینکه خیابان 
امنیت  افزایش  در  نیز  چشمگیری  نقش  کامل 
شهروندان و عابرین پیاده، کاهش سوانح رانندگی 
،  دسترسی سریع و آسان به حمل و نقل عمومی 
و افزایش کیفیت و جذابیت معابر شهری خواهد 
از  با اشاره به آغاز بخشی  داشت. شهردار منطقه 
ارائه  گفت:  کامل  خیابان  طرح  اجرایی  اقدامات 
آموزش های TOD به عوامل اجرایی این طرح و 
همچنین اجرای پیاده رو و مسیر ویژه دوچرخه در 
خیابان های انقلاب و سهیل شمالی از جمله فعالیت 

های مقدماتی صورت گرفته در این راستا هستند.

چهره عیدانه منطقه 4 در دهه مبارک ولایت
آذین بندی و نورپردازی  شمال شرق 

پایتخت در دهه ولایت
زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاون 
شرق  شمال  زیباسازی  از   ۴ منطقه  شهرداری 

پایتخت در دهه مبارک ولایت خبر داد.
ضمن  رجبی«  »مجید  امتیاز،  گزارش  به 
تبریک اعیاد قربان و غدیرخم در این باره گفت: 
همزمان با دهه خجسته ولایت که از عید سعید 
از  ادامه دارد و  تا عید مبارک غدیر  قربان آغاز و 
ارزشمند  و  اعیاد مقدس  از  این دو عید  آنجا که 
دین اسلام به شمار می رود،  این منطقه با اهتزار 
پرچم های سبز و رنگی و آذین بندی و نورآرایی 
به استقبال عید ولایت رفت.او در ادامه گفت: در 
این راستا براساس شیوه نامه پالت رنگی سازمان 
با  بندی  آذین  مترطول   ۲۰۰۰ حدود  زیباسازی 
ریسه های الوان در معابر و میادین منطقه چشم 
نوازی می کند.رجبی افزود: نورآرایی حدود ۸۰۰۰ 
مترطول از معابر و میادین، تعویض بیش از ۴۰۰ 
تخته پرچم پایه کوتاه الوان و طرح ایران، تعویض 
بیش از ۲۰۰ تخته پرچم پایه کوتاه با طرح مصوب 
و اکران حدود ۳ تخته پرچم پایه بلند طرح ایران از 
اقدامات انجام گرفته در این دهه به شمار می رود.
معاون شهردار منطقه۴ در ادامه گفت: در این دهه 
با اکران حدود ۵۵ سازه تبلیغاتی شهر در انتظار عید 
غدیر خم زیباتر از گذشته به چشم می آید.رجبی 
با اشاره به اهمیت این اعیاد در دین مبین اسلام 
تقدس  بردن  بالا  بر  علاوه  اقداماتی  گفت: چنین 
اعیاد مذهبی ما، گامی موثر برای یادگیری نسل 
جوان و اهمیت اعیاد اسلامی ما برای این قشر از 
جامعه به شمار می رود که امید است با در نظر 
گرفتن این اولویت ها بتوان قدم خیری در این راه 

برداشت.
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